
 

 

 

 Σε –ια (με ι) τελειώνουν τα εξής θηλυκά ουσιαστικά: 

 

  Όλα τα οξύτονα (όσα δηλαδή τονίζονται στη λήγουσα)π.χ. βραδιά, ελιά 

Εξαιρούνται τα οξύτονα που παράγονται από ρήματα που τελειώνουν σε –εύω 

π.χ. γιατρεύω – γιατρειά, δουλεύω – δουλειά, παντρεύω – παντρειά. 

 

  Τα παροξύτονα (όσα δηλαδή τονίζονται στην παραλήγουσα) που παράγονται 

από αρσενικά ουσιαστικά σε –ος π.χ. αεροπόρος – αεροπορία, αρχηγός – 

αρχηγία. 

 

 Τα παροξύτονα που παράγονται από ρήματα β’ συζυγίας, β’ τάξης (που 

τελειώνουν σε –ώ, -είς, -εί) π.χ. φορολογώ – φορολογία, βαθμολογώ – 

βαθμολογία. 

 

 Τα παροξύτονα που λήγουν σε καταχρηστικό δίφθογγο –ια  

Εξαιρείται το ουσιαστικό φτώχεια. 

 

 Τα παροξύτονα που παράγονται από επίθετα π.χ. άξιος – αξία, δύσκολος 

δυσκολία. 

 

 Τα παροξύτονα βαφτιστικά κύρια ονόματα π.χ. Γεωργία, Ελευθερία, Μαρία. 

Εξαιρείται το όνομα Βασιλεία. 

 

 Τα παροξύτονα τοπωνυμία, π.χ. Αγγλία, Γαλλία, Αυστραλία 

Εξαιρούνται τα τοπωνυμία Ηλεία, Τροία, Σητεία. 

 

 Τα ονόματα των επιστημών και των μαθημάτων π.χ. φιλολογία, ιστορία, 

ψυχολογία. 

Εξαιρείται η το ουσιαστικό χημεία. 

 

 Τα προπαροξύτονα (όσα τονίζονται στην προπαραλήγουσα) που παράγονται 

από αρσενικά ουσιαστικά σε –της και έχουν κατάληξη –τρια π.χ. αθλητής – 

αθλήτρια, γυμναστής – γυμνάστρια  

 

 



 

 

 Σε –εια (με ει) λήγουν τα εξής θηλυκά ουσιαστικά: 

 

 Τα παροξύτονα που παράγονται από ρήματα σε –εύω π.χ. λατρεύω – λατρεία, 

ληστεύω – ληστεία. 

 Τα παροξύτονα που παράγονται από επίθετα σε -ύς π.χ. ευθύς – ευθεία,  

οξύς – οξεία 

 Μερικά παροξύτονα ουσιαστικά όπως θεία, ανδρεία, λεία, ξυλεία κλπ 

 Τα προπαροξύτονα που παράγονται από ρήματα β’ συζυγίας, β’ τάξης π.χ. 

βοηθώ – βοήθεια, ωφελώ – ωφέλεια 

 Τα προπαροξύτονα που παράγονται από επίθετα σε –ής π.χ. αμελής – 

αμέλεια, ευγενής – ευγένεια. 

 Τα προπαροξύτονα βαφτιστικά π.χ. Θάλεια, Ιφιγένεια, Γαλάτεια 

 Τα προπαροξύτονα τοπωνυμία π.χ. Δεκέλεια, Φιλαδέλφεια, Χαιρώνεια  

Εξαιρείται το όνομα Ερέτρια 

 Τα προπαροξύτονα κύρια ονόματα που παράγοντα από αρσενικά κύρια 

ονόματα π.χ. Αλέξανδρος – Αλεξάνδρεια, Οδυσσέας – Οδύσσεια 

 
 

 

 

 Να σχηματίσετε τα θηλυκά ουσιαστικά που παράγονται από τα παρακάτω 

ρήματα: 

Οξύτονα 

γιατρεύω γιατρειά κληρονομώ  

δουλεύω  μιλώ  

παντρεύω  μοσχοβολώ  

παιδεύω  παρηγορώ   

Παροξύτονα 

βασιλεύω  Κυκλοφορώ  

εκστρατεύω  Βαθμολογώ  

μαντεύω  Προσδοκώ  

ερμηνεύω  συνομιλώ  

Προπαροξύτονα 

διαρκώ  συμπαθώ  

ενεργώ  ασεβώ  

επαρκώ  αμελώ  

    


